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Tisztelt Elnök Asszony!

"Érdemesek-e állami kártalanításra a volt hódmezővásárhelyi Aranyági Mezőgazdasági
Gazdaszövetkezet tagjai?" címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani
Gráf József Földművelési és Vidékfejlesztési Miniszter úr részére . Válaszát írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

2006. február 08-án számos szövetkezeti tag keresett fel hivatalomban az Aranyági
Mezőgazdasági Gazdaszövetkezettől. Panaszukban előadták, miszerint közel 600 hektár
földterület maradt a megszűnőben lévő gazdálkodó szervezet után, ugyanakkor sok év óta
megoldatlan maradt ezen földek tagok közötti kiosztása a felszámolói magatartás miatt, és
félő, hogy a teljes szövetkezeti iratállomány eltűnésével, illetve a földterületek Magyar Állam
tulajdonába kerülésével végleg megszűnik annak lehetősége, hogy az érintettek végre jogaikat
sikeresen érvényesíthessék .

Meghallgatva az érdekelteket hatáskörömben eljárva kezdeményeztem az Aranyági
szövetkezeti ügyben a szükséges tények azonnali feltárását . Ennek során tudomásomra jutott,
hogy a Hódmezővásárhelyi Körzeti Földhivatal által 2006 . július 10-én módosított, 20024-
3/2006. iktatási számú szövetkezeti záróegyenleg alapján a nevesítéssel figyelembe vehető
földrészletek száma 174, a földterületek nagysága pedig 592,0354 ha, mely földrészletek
kataszteri jövedelme mindösszesen 10 .833,77 AK. Ugyanakkor a felszámoló biztos, a Körzeti
Földhivatal, a Csongrád Megyei Levéltár, a Csongrád Megyei Bíróság és a Csongrád Megyei
FM Hivatal megkeresését követően kénytelen voltam megállapítani, miszerint a meglévő
iratok hiányosak, a szükséges dokumentumok nem állnak rendelkezésre .

A beszerzett információkról 2006 . április 02-án adtam részletes tájékoztatást az érintett
szövetkezeti tagok részére, ahol többek között módom volt bejelenteni, hogy a felszámolási
eljárás alatt álló Aranyági Mezőgazdasági Gazdaszövetkezet ,f .a."-t a Cégbíróság 2006 .
február 15-én jogerős törlő végzéssel megszűntette, így minden esetleges további kártérítési
lehetőség az említett időponttól kezdődően a szövetkezettel szemben megszűnt .

Ezúton kérem válaszát, hogy a Magyar Állam ilyen vagy hasonló esetekben milyen jogi
garanciákkal védi a kárvallott szövetkezeti tagokat, illetve a Földművelési és Vidékfejlesztési
Minisztérium milyen jogi segítségnyújtást tud adni a kisemmizett gazdálkodóknak, időskorú
nyugdíjas tagoknak .

Országgyűlés Hivatala

Irományszám: j[_ j o Q b

Érkezett : 2006 AUG 2 4.

Írásbeli kérdés



Kérem a fentiekre vonatkozó szíves válaszát, továbbá kérem T. Miniszter Úr támogatását
annak érdekében, hogy a szövetkezetekről szóló 1992 . évi 1. törvény hatálybalépéséről és az
átmeneti szabályokról szóló 1992. évi 11 . törvény alapján az Csongrád Megyei
Földművelésügyi Hivatal államigazgatási eljárása során az érintett sok száz ember megfelelő
kártalanításban részesülhessen azon szövetkezeti földek után, melyek a Magyar Állam
tulajdonába, illetve a Nemzeti Földalapkezelő Kht . kezelésébe kerültek .

Segítő együttműködését előre is köszönve várom szíves válaszát .

Budapest, 2006 . augusztus 24 .

Tisztelettel,

Dr . LázárIJános
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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